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Přítel předseda zahájil slušně navštívenou schůzi zatleskáním a přečetl plán schůze. Přítelkyně Belušová poslala 

prezenční listinu. 

Výběr žádostí o dotaci 1.D a info k elektronické verzi – portál včelaře 

Bylo by dobré vyplňovat už spíše přes Portál včelaře. Přítelkyně Belušová se přimlouvá i za vyplnění množství 

vyprodukovaného vosku a medu zejména kvůli případným dopadům na svépomocný fond. Kolonka cena medu 

je nepřesná, když není současně dáno v jakém množství/balení ho včelař prodává. Nové stanoviště hlásit ZO, 

zadají do CISu.    

Organizace léčení, požadavky na ochranné pomůcky    

Přítel Červinka požádal důvěrníky, aby si vyzvedli léčivo (zatím si ho vyzvedl jen jeden). Důvěrníci obdrželi také 

mail ohledně ochranných pomůcek. Přítel Červinka prosí o odpověď. Je možné si zapůjčit zařízení na sublimaci 

kyseliny šťavelové. Je Varromed na prodej za dotovanou cenu 388 Kč. Dále Přítel Červinka doporučil seminář 

v Olomouci 9.11.. Vše cizojazyčné bude překládáno do češtiny. Akce je limitovaná pro 150 včelařů a je za 

dobrovolný příspěvek. Nutno se předem zaregistrovat. Kvůli teplotám budeme léčení trochu posouvat, první 

fumigace bude cca na přelomu října a listopadu.     

Nabídka zpracování vosku, objednání - prodej mezistěn   

Vosk vybírá přítelkyně Belušová a to do Vánoc. Zaregistrovala stížnosti na nesoulad váhy, o kterém se 

zpracovatel odmítl bavit. Zřejmě se tedy vrátíme k osvědčeným předchozím zpracovatelům. Sehnat kvalitní vosk 

z ověřeného zdroje je těžké, ale nějaký bude. Možno něco nabídnout, zbytek se spotřebuje na kroužku. Dále 

Přítelkyně Belušová dala tipy na přetavení a vyčištění vosku v zavařovacím hrnci.    

Včelstva na podzim 

Přítelkyně Belušová shrnula, co je důležité ve včelstvech: Odstranění uteplivek, ochranné zábrany, kontrola 

loupeží při oteplení, vložit podložky, odstranění gabonu, krmítek, rámku – prostor pro fumigaci, příprava 

hřebíků, háčků, nespěchat na termín, evidence (měla by být na včelnici)… Připomínka příkrmových těst. 

Projekty pro zdraví včel   

Sběr měli po léčení – příprava vzorku na mor (společné zaslání –www.Kampanmor.cz). V Praze západ naleziště 

MVP. Pozor na včelstva, kde jsou matky z okolí Říčan. 

Dobrovolný odběr roztočů pro Výzkumný projekt. Týká se rezistence na Gabon. Ideálně, kdo měl gabon. Je 

potřeba alespoň 50 roztočů ze včelstev  ve vzorku ošetřeném amitrazem (Varidolem). Jednoduchá 

administrativa – vyplnění tabulky, přítelkyně Belušová nabízí i s tímto pomoc.    

Informace z apiterapeutické exkurze do Slovinska   

Přítelkyně Belušová povyprávěla o exkurzi do Slovinska. Obrazový materiál bude teprve zpracován a bude 

námětem pro přednášky v zimních měsících. Ve Slovinsku se včelaří typicky v dvouprostorových úlech AŽ na 

studenou stavbu. Ty jsou dosti malé, což přináší různé problémy.  Vytáčejí vícekrát do roka. Dále byla řeč o 

apiterapii obecně.  

Diskuze   

Přítelkyně Belušová ukázala med, který jí přivezla dcera z Bosny med z kaštanovníku nekrystalizuje, na víčku 

moucha.  



Výstava Olomouc, 25. a 26.10. – opětovné zjišťování zájmu – nikdo se nepřihlásil a koliduje to s jinými akcemi.  

 
Zapsal přítel Jan Červený 

 

 

 


